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PROTOKÓŁ NR XXIII/21 

ze zdalnego posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 9 września 2021 r. 

 

W posiedzeniu udział brali: 

1. Pan Waldemar Borczyk                  - przewodniczący Komisji  

2. Pan Józef Kowal                             - wiceprzewodniczący Komisji 

3. Pan Robert Grabowski                    - członek Komisji 

4. Pan Sebastian Jasiński                   - członek Komisji 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Krzysztof Dziuba   - wicestarosta wieluński 

2. Pani Beata Korczewska   - dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

      w Wieluniu  

3. Pani Beata Zając    - radca prawny 

 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie XXIII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXII posiedzenia Komisji. 

5. Rozpatrzenie skargi z dnia 12 sierpnia 2021 r. na powtarzające się odmowy dotyczące 

przyjęcia skarżącego jako uczestnika Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olewinie 92, 

przekazanej pismem Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi znak: RPS-

II.862.4.2021 z dnia 18 sierpnia 2021 r. (data wpływu do Biura Rady i Zarządu Powiatu: 

24 sierpnia 2021 r.). 

6. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

7. Zamknięcie XXIII posiedzenia Komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie XXIII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

otworzył XXIII posiedzenie komisji i powitał radnych i gości obecnych na posiedzeniu.  

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

po imiennym wyczytaniu stwierdził, że na 4 członków komisji obecnych jest 4, czyli obrady 

są prawomocne.  

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma uwagi do proponowanego porządku obrad, który radni mieli przesłany 

na tablety. Wszyscy wyrazili zgodę. Wobec tego stwierdził, że porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie przyjęła 

proponowany porządek obrad. 

 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z XXII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś ma uwagi do treści protokołu z XXII posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił 

zastrzeżeń. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z XXII posiedzenia komisji.  

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) przyjęła protokół z XXII posiedzenia komisji  

(głosowało 4 członków komisji). 
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Pkt 5 

Rozpatrzenie skargi z dnia 12 sierpnia 2021 r. na powtarzające się odmowy dotyczące 

przyjęcia skarżącego jako uczestnika Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olewinie 92, 

przekazanej pismem Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi znak: RPS-

II.862.4.2021 z dnia 18 sierpnia 2021 r. (data wpływu do Biura Rady i Zarządu Powiatu: 

24 sierpnia 2021 r.). 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy radni zapoznali się z przedmiotową skargą? Nikt nie zgłosił, że się nie 

zapoznał. Wobec tego stwierdził, że członkowie Komisji zapoznali się ze skarga. Poprosił 

panią Korczewską o przedstawienie sprawy. 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu omówiła przedmiotową sprawę, począwszy od procedury przyjęcia uczestnika 

do Warsztatu Terapii Zajęciowej.  

 

Wyjaśnienia Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wieluniu znak: 

PCPR.630.30.3.2021 z dnia 2 września 2021 r. stanowią załącznik do protokołu.  

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że ta skarga wpłynęła do przewodniczącego Rady Powiatu, który przekazał ją 

do niego, jako Przewodniczącego Komisji. W związku z tym wystąpił on z pismem do pani 

dyrektor PCPR o wyjaśnienie tych kwestii - dlaczego skarżący tak długo czekał w kolejce 

na przyjęcie do Warsztatu Terapii Zajęciowej w Olewinie. Poinformował, że otrzymał 

wyczerpującą odpowiedź. Jednak teraz po wypowiedzi pani dyrektor widzi pewne 

niespójności i chciałby dopytać. Pani dyrektor powiedziała, że to jest ośrodek, który jest 

prowadzony przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wieluniu. Zapytał, 

dlaczego powiat się tym zajmuje? Tam są środki z PFRON-u i one przechodzą przez PCPR 

i dlatego Wojewoda skierował tą skargę wg kompetencji do Rady Powiatu, o jej 

rozpatrzenie. Jednak pani dyrektor powiedziała, że podmiot prowadzący warsztat przyjmuje 

i zatwierdza w uzgodnieniu z PCPR-em zgłoszenie osób do uczestnictwa w Warsztacie. 

To znaczy, że PCPR ma wpływ, czy nie? 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu odpowiedziała, że ich zadaniem jest tylko i wyłącznie stwierdzenie, czy dana 

osoba posiada uprawnienia prawne, czyli czy w orzeczeniu o stopniu niepełnosprawności 
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ma wpisane, że ma wskazania do terapii zajęciowej. To jest ich zadaniem. Jeżeli nie ma 

takiego wskazania, to wtedy oni nie wyrażają zgody na umieszczenie tej osoby na liście 

osób oczekujących. Jednak nie odnośnie ich przyjęcia. Natomiast jeżeli chodzi o to 

dlaczego powiat, ponieważ organem prowadzącym, czyli organem, który utworzył Warsztat 

Terapii Zajęciowej był Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Wieluniu. Jest to organ 

prowadzący. Natomiast powiat, zgodnie z ustawą o rehabilitacji jest zobowiązany do 

pośredniczenia w finansowaniu. Oni jako PCPR, czyli z ramienia powiatu sprawują nadzór 

nad działalnością Warsztatu i pośredniczą w rozliczaniu środków finansowych z PFRON-u. 

Natomiast jeżeli chodzi o samo przyjęcie, to o tym decyduje organ prowadzący. Oni 

wspólnie z miejskim Ośrodkiem zatwierdzają listę kandydatów na uczestników.   

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, z kogo jest powoływana Rada Programowa Warsztatu Terapii Zajęciowej oraz czy 

PCPR ma w niej swojego przedstawiciela? 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu poinformowała, że Rada Programowa składa się z pracowników Warsztatu 

Terapii Zajęciowej, czyli kierownika WTZ-u, terapeutów i psychologa oraz rehabilitanta.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, jak wygląda sprawa rotacji uczestników w WTZ-cie? Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie niby nie ma na to wpływu, ale są takie zapisy ustawowe z ustawy o rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, że Rada Programowa 

Warsztatu Terapii Zajęciowej dokonuje okresowych oraz nie rzadziej niż co trzy lata 

obowiązkowej oceny realizacji indywidualnego programu rehabilitacji uczestnika Warsztatu 

i zajmuje stanowisko w kwestii osiągniętych przez niego postępów w rehabilitacji, 

uzasadniając: 1 podjęcie zatrudnienia i kontynuowanie rehabilitacji w warunkach pracy 

chronionej lub na przystosowanym stanowisku pracy. Stwierdził, że pani dyrektor 

powiedziała, że w ich regionie, w ich powiecie trudno jest o takie miejsca pracy. Punkt 2 

mówi, że potrzebę skierowania osoby niepełnosprawnej do ośrodka wsparcia w rozumieniu 

przepisów Ustawy o pomocy społecznej, ze względu na brak postępów w rehabilitacji i złe 

rokowania, co do możliwości osiągnięcia postępów uzasadniających podjęcie zatrudnienia 

i kontynuowania rehabilitacji zawodowej w warunkach pracy chronionej lub na rynku pracy 

po odbyciu dalszej rehabilitacji w Warsztacie. Powiedział, że tutaj się zatrzyma i zapytał, 

czy pani dyrektor ma taką wiedzę, że w WTZ w Olewinie są takie osoby, które nie rokują? 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu odpowiedziała, że każdego roku PCPR przeprowadza kontrolę Warsztatu 
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Terapii Zajęciowej i przegląda te protokoły z tej oceny uczestników i nie zdarzyło jej się, aby 

był tam zapis Rady Programowej, że „nie rokuje”. Zawsze jest, że rokuje i że są jakieś 

szanse, że wymaga to więcej czasu. Stąd te dokumenty są, co trzy lata wypełniane. 

Natomiast osoby te są kwalifikowane do dalszego uczestnictwa, czyli dalszej terapii.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że teraz przejdzie do punktu trzeciego, czyli że przedłużenia terapii, o których 

wspomniała pani dyrektor, mogą nastąpić ze względu na: a) pozytywne rokowania, co do 

przyszłych postępów w rehabilitacji, umożliwiających podjęcie zatrudnienia i kontynuowania 

rehabilitacji zawodowej w warunkach pracy chronionej lub na rynku pracy, b) okresowych 

możliwości podjęcia  zatrudnienia, c) okresowy brak możliwości skierowania osoby 

niepełnosprawnej do ośrodka wsparcia, o którym mowa w punkcie 2. Mając na uwadze 

powyższe, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie nie ma wpływu na czas oczekiwania na 

przyjęcie do WTZ-u. Zapytał, czy pani dyrektor ma wiedzę na temat, jaki jest najdłuższy 

czas bycia na terapii uczestnika WTZ-u? 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu odpowiedziała, że jest długi, ponieważ oni mają około 10 uczestników, którzy 

przebywają w WTZ-cie od 1996 r., czyli od początku funkcjonowania Warsztatu. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy te osoby w dalszym ciągu rokują, że będą mogli być aktywni zawodowo? 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu powiedziała, że zdaniem Rady Programowej tak. Dodała, że PCPR co roku 

wnioskuje i prosi w każdym protokole z kontroli o wnikliwe analizowanie tej sytuacji. 

Natomiast oni mogą tylko prosić Radę Programową o bardziej wnikliwe analizowanie 

sytuacji tych uczestników. Jednak Rada Programowa twierdzi, że te osoby rokują, tylko 

wymagają dłuższej pracy.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że z jego wiedzy wynika, że te osoby doczekają emerytury w Warsztacie 

Terapii Zajęciowej, ponieważ cały czas mają przedłużany pobyt ze względu na rokowania, 

że rokują powrót do aktywności zawodowej. Poinformował radnych, że to Rada 

Programowa decyduje komu przedłużyć okres przebywania. Poprosił panią dyrektor, jeżeli 

jest taka ustawowa możliwość, aby przyjrzeć się bardziej pracy Rady Programowej, która 

to podejmuje decyzje w sprawie przedłużenia, czy skrócenia uczestnictwa w Warsztacie 

Terapii Zajęciowej. Udzielił głosu wicestaroście Dziubie. 
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Pan Krzysztof Dziuba – wicestarosta wieluński powiedział, że wszystko to, co 

chciał powiedzieć powiedziała pani dyrektor. Sam nie chce się odnosić do skargi, czy ona 

jest zasadna, czy bezzasadna, ale ze względu, że nie jest to pierwsze pismo dotyczące tej 

sprawy, to chce zaznaczyć, że Zarząd i PCPR nie są obojętni na te tematy i od początku 

roku trwały już prace nad tym, aby zwiększyć ilość miejsc w WTZ-cie, powstała komisja 

oceniająca, która zaopiniowała to pozytywnie. Zarząd podjął decyzję, że ta ilość miejsc 

w WTZ-cie, zostanie zwiększona o 5. Jutro na sesji Rady Powiatu radni będą głosowali nad 

przekazaniem pieniędzy z PFRON-u na doposażenie pracowni witrażu, która będzie służyć 

podopiecznym, którzy trafią do WTZ-u. Skarga pewnie jest niezasadna, ale nie 

pozostawiają tego bez echa, ponieważ starają się pomagać osobom, które chcą zostać 

uczestnikiem WTZ-u. Dodał, że trwają również prace nad uruchomieniem kolejnego WTZ-u 

w Rudzie przez Stowarzyszenie „Tacy Sami”.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podziękował za optymistyczną wypowiedź, że będzie możliwość, aby więcej osób mogło 

uczestniczyć  w Warsztacie i zdobywać kwalifikacje na rynku pracy znaleźć tą pracę. 

Przekazał, ze wystąpił do pani radcy prawnej z prośbą o opinię w sprawie tej skargi. 

Poprosił, więc panią Beatę Zając, aby powiedziała kilka słów w tej spawie.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że tak jak napisała w projekcie opinii komisji, to tutaj muszą wziąć pod uwagę 

taki aspekt, że nie mogą tej skargi rozpatrywać poza zakresem kompetencji. Warsztat 

Terapii Zajęciowej jest prowadzony przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Wieluniu, który nie jest jednostką powiatową. Mogą natomiast rozpatrywać tą skargę, 

jako skargę na kierownictwo PCPR-u, w zakresie wykonywania i przypisanych PCPR-owi 

ustawowo obowiązków, związanych z kwalifikacją do Warsztatu. Na podstawie 

dokumentacji przesłanej Komisji przez panią dyrektor PCPR-u widać, że te zadania 

ustawowe przez PCPR były dokonywane prawidłowo. Dodatkowo widać, że na każde 

pismo złożone przez skarżącego do PCPR-u została mu udzielona odpowiedź. Dodatkowej 

informacji udzieliła pani kierownik. Powiedziała, aby w momencie głosowania nad tym, czy 

skarga jest zasadna, czy nie, aby pamiętać, że oni oceniają skargę w kontekście zadań 

powiatu, które wykonywane są przez PCPR. Ona nie dostrzega tutaj żadnych uchybień 

prawnych. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

otworzył dyskusję i zapytał, czy ktoś z członków Komisji ma pytania? 
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Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji zapytał, jaka jest lista oczekujących 

osób? Jakie jest zapotrzebowanie? Odniósł się do procedury zwiększania ilości członków. 

Dodał, że słyszał, że ta procedura jest dosyć długa i monotonna. Jakie są skutki finansowe 

dla powiatu?  

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu zaznaczyła, że nie wie, czy wszystkie pytania usłyszała. Zacznie od ostatniego 

i powiedziała, że jeżeli chodzi o skutki finansowe dla powiatu, to jeżeli chodzi o koszty 

działalności WTZ-u to jest to 10% kosztów całkowitych, a 90% kosztów działalności na 

uczestnika daje PFRON, a 10% powiat. Jeżeli chodzi o tych 5 uczestników, to będzie to 

w granicach 5 tys. zł w ciągu roku. Tyle wzrosną koszty, jeżeli chodzi o tych 5 uczestników. 

Natomiast jeżeli chodzi o listę osób oczekujących na umieszczenie w WTZ w Olewinie, 

to na ten moment jest to 5 osób, więc jeśli zwiększą o te 5 osób, to wszystkie osoby 

zainteresowane zostaną umieszczone w Warsztacie Terapii Zajęciowej, na koniec grudnia. 

Jeżeli mówi się o osobach w ogóle zainteresowanych na umieszczenie, to tych osób jest 

więcej, ponieważ Stowarzyszenie „Tacy Sami” kompletuje grupę 25 osób 

zainteresowanych, ale jest to jeszcze w trakcie kompletowania dokumentacji i nie wszyscy 

mają badania. Natomiast jeżeli chodzi o Olewin i podania złożone do Olewina, to na dzień 

31 grudnia myśli, że będą mieli zamkniętą tą listę. Poprosiła o powtórzenie pierwszego 

pytania, ponieważ nie zrozumiała.  

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji przekazał, że pierwsze pytanie 

dotyczyło tego zwiększenia o 5 osób. Z tego, co powiedział wicestarosta, to jest to chyba 

skomplikowane, ponieważ taka procedura, jeżeli dobrze zrozumiał, trwa od początku roku.  

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu odpowiedziała, że jeżeli chodzi o to dlaczego to trwało tak długo, to próbowali 

pozyskać zewnętrzne środki na wyposażenie tej sali, na jej remont, na wyposażenie. 

Ze względu, że tych środków nie ma, to wystąpili do PFRON-u, gdzie udało się uzyskać 

środki i w tej chwili Warsztat jest już w trakcie przygotowywania tej dodatkowej sali, 

ponieważ to musi być dodatkowa sala, musi być dodatkowe wyjście ewakuacyjne. Trzeba 

dostosować to w taki sposób, aby nie było żadnych problemów i stąd wynika ten czas. 

Jeżeli chodzi o samą działalność, to nie ma problemów.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał radnego Jasińskiego, czy odpowiedź jest dla niego zadowalająca? 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji potwierdził. 
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Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Udzielił głosu radnemu Grabowskiemu. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że z doświadczenia wie, 

że osób z orzeczeniami, które szukają pomocy w WTZ-ach, będzie coraz więcej. On sam 

pracuje z osobami niepełnosprawnymi i w tej chwili w ośrodku „Tacy Sami” tych osób 

niepełnosprawnych jest około 80. Zapotrzebowanie będzie na pewno większe. Cieszy się, 

że z ust pana starosty padło to odnośnie Rudy, ponieważ wie, że są problemy związane 

z finansami, a chciałby aby umożliwić panu prezesowi Waldemarowi Klusce możliwość 

rozpoczęcia remontowania tych Warsztatów w Rudzie. Przekazał, że cieszy się z tego, że 

coś się ruszyło w związku z osobami niepełnosprawnymi. Podziękował za to Zarządowi 

i radnym, którzy zajmują się takimi rzeczami i pochylają się nad problemami. Zapytał panią 

dyrektor, czy ona ma już jakieś konkretne dane, jeżeli chodzi o orzeczenia, 

o kompletowanie osób do Warsztatu w Rudzie? Z tego, co on się orientuje, to ta lista była 

już chyba pełna. 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu odpowiedziała, że lista osób jest pełna, ale nie wszystkie osoby miały 

w orzeczeniu wskazania do terapii zajęciowej, a to jest niezbędny warunek, aby były 

uczestnikami. Z tego, co wie, to część osób składała takie wnioski do Powiatowego Zespołu 

ds. Orzekania o Niepełnosprawności o dokonanie takiego zapisu i to wszystko jest 

w trakcie realizacji. Są osoby zainteresowane, ale żeby mogły być uczestnikami muszą 

mieć ten zapis w orzeczeniu o niepełnosprawności.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał pana Wicestarostę, ponieważ chciałby, aby stworzyć jak największą liczbę miejsc 

dla tych osób, jakie są możliwości, jeżeli chodzi o umożliwienie panu Klusce podjęcie 

jakichkolwiek kroków związanych z remontami w Rudzie. 

Pan Krzysztof Dziuba – wicestarosta wieluński odpowiedział, że cały czas są 

przed podpisaniem umowy, ponieważ w dalszym ciągu jest problem z finansowaniem, 

a dodatkowo jeszcze to, o czym mówiła pani dyrektor, czyli nie ma wszystkich formalności. 

Jeżeli chodzi o formalności, to pani dyrektor może więcej powiedzieć, ponieważ to ona 

prowadzi tą sprawę i jest na bieżąco z panem prezesem w kontakcie. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprosił panią dyrektor o odpowiedź, ale zaznaczył, że tematem posiedzenia jest WTZ 

w Olewinie. 
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Pan Krzysztof Dziuba – wicestarosta wieluński poprosił, aby poinformowała 

o orzeczeniach i o warunkach, jakie są konieczne i czego brakuje, żeby można było 

podpisać umowę.  

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu przekazała, że jeżeli chodzi o Rudę, to jeszcze kilka osób nie ma 

uzupełnionych tych wpisów w orzeczeniu. Z tego, co wie, to 5 osób uzupełniło im te 

orzeczenia, ale reszta jest w trakcie, ponieważ to wydaje lekarz specjalista, więc to trochę 

się przedłuża. Dodała, że jeżeli tylko będą uzupełnione te orzeczenia, to dokumentacja 

będzie zamknięta, jeżeli chodzi o uczestników. Ma nadzieję, że będzie to niedługo. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że pani dyrektor powiedziała o zajęciach klubowych, w których będzie mógł 

uczestniczyć skarżący. Poprosił o przybliżenie tego tematu. 

Pani Beata Korczewska – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu poinformowała, że zajęcia klubowe są to zajęcia organizowane dla 

kandydatów. Te spotkania będą odbywały się dwa razy w miesiącu po 2,5 godziny. Są to 

zajęcia, które przygotowują tych uczestników do bycia pełnoprawnym uczestnikiem. Jest to 

czas na zapoznanie się z Warsztatem, z pracownikami i po tych zajęciach klubowych mogą 

zostać pełnoprawnymi uczestnikami. Na zajęcia klubowe składa się dodatkowy wniosek do 

PFREON-u i wtedy otrzymują na to dodatkowe środki. Mogą kupić jakieś materiały dla tych 

uczestników, bo oni jeszcze nie są uczestnikami, ale kandydatami. To jest taki okres 

przygotowawczy do bycia uczestnikiem. Rozpoczynają to teraz od połowy września. Myśli, 

że będą organizowane i będą trwały do końca roku, a od stycznia ten pan będzie mógł 

zostać pełnoprawnym uczestnikiem. Teraz będzie kilka godzin w miesiącu.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprosił, aby jak będzie udzielana odpowiedź panu skarżącemu, aby te bardzo ważne 

informacje były ujęte, że od połowy września może być uczestnikiem tych spotkań 

klubowych, a od 1 stycznia 2022 r. ze względu na zwiększenie ilości miejsc w WTZ-cie 

w Olewinie będzie pełnym uczestnikiem. Chce, aby ta informacja była zawarta, żeby 

wiedział na czym stoi i aby miał informację, że już wkrótce będzie mógł z tego skorzystać. 

Poprosił, aby w piśmie było to zawarte. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej 

sprawie? Nikt się nie zgłosił. Powiedział, że pani radca prawna przygotowała projekt 

uchwały na jego prośbę, na sesję Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu pan 

Waldemar Borczyk odczytał projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wieluniu, 

który stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że jest również uzasadnienie do tej uchwały i powiedział, że odczyta 

to uzasadnienie, ale będzie miał do tego uwagę i ma nadzieję, że radni i pani radca prawna 

się z tym zgodzą.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu pan 

Waldemar Borczyk odczytał uzasadnienie do projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu, które stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał panią radcę prawną, gdzie można dopisać dzisiejszą wypowiedź pani dyrektor 

PCPR i pana Wicestarosty Dziuby, że od 1 stycznia 2022 r. zostanie zwiększona liczba 

miejsc w WTZ-cie w Olewinie do 30 osób, że jest zapewnione miejsce dla skarżącego, 

który jest na drugim miejscu na liście oczekujących. Dodatkowo, że od września będzie 

mógł brać udział w zajęciach klubowych. Chciałby, żeby ta informacja była w uzasadnieniu. 

Poprosił panią mecenas o włączenie tego zdania. Zapytał, czy radni zgadzają się z jego 

wypowiedzią? Nikt nie zgłosił sprzeciwu. 

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że to nie stanowi elementu uzasadnienia, ale myśli, że jeżeli poza tym, co 

musi być w uzasadnieniu, dodają coś, to nie będzie to powodowało niezgodności uchwały 

z prawem. Można to dopisać. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poprosił o powtórzenie.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że to wkracza poza uzasadnienie uchwały, ponieważ uzasadnienie ma się 

odnosić do tego, dlaczego uchwałę uznano za bezzasadną. Natomiast jeżeli radni sobie 

życzą, to dopisanie tego w uzasadnieniu nie będzie stanowiło sprzeczności z prawem tego 

uzasadnienia. Ona osobiście napisałaby pismo przewodnie do tego pana. Przewodniczący 
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rady zresztą i tak napisze pismo przewodnie, gdzie poinformuje, że Rada Powiatu podjęła 

taką uchwałę z uzasadnieniem. Uważa ona, że w tym piśmie jest miejsce na to, żeby 

wyjaśnić to panu i przekazać mu informację. Dodała, że taką informację miał już chyba 

przekazaną przez PCPR, jeżeli się nie myli. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on rozumie, że będzie miał to przekazane przez PCPR, ale skarga wpłynęła 

i oni muszą również poinformować o sposobie załatwienia Łódzki Urząd Wojewódzki i oni 

również powinni wiedzieć, że ten pan będzie miał te wszystkie problemy poza sobą.  

Pani Beata Zając – radca prawny w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

powiedziała, że to dopisze.  

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że trzeba to dopisać, 

ponieważ to świadczy o tym, że zajęli się rzetelnie tą sprawą.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał, czy jest sprzeciw radnych, aby to dopisać? 

Radny Józef Kowal – wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zgodził się  na dopisanie i powiedział, że lepiej więcej niż za mało. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zapytał o zdanie radnego Grabowskiego. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że również się zgadza.  

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on też się zgadza, bo jest wnioskodawcą, więc prosi panią mecenas 

o dopisanie tego w uzasadnieniu. Zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tej 

sprawie? Nikt się nie zgłosił. Zapytał, kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały Rady 

Powiatu w Wieluniu w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie i uznaniu jej za bezzasadną? 

Radny Józef Kowal – z-ca przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji powiedział, że jest za przyjęciem i poprosił o poprawienie daty w projekcie 

uchwały. 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że jest za. 

Radny Sebastian Jasiński – członek Komisji powiedział, że jest za. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że on również jest za. 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie  

(przy 4 głosach „za”) postanowiła wystąpić do Rady Powiatu w Wieluniu z projektem 

uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i uznaniu jej za bezzasadną 

(głosowało 4 członków komisji). 

Opinia Komisji wraz z projektem uchwały w ww. sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

udzielił głosu radnemu Grabowskiemu.  

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że chciałby wrócić do 

tematu Rudy, ponieważ jest to przykład tego, że warto inwestować w WTZ-y. Zależy mu na 

tym, ponieważ im szybciej wesprą finansowo Stowarzyszenie „Tacy Sami”, odnośnie 

utworzenia Warsztatu Terapii Zajęciowej w Rudzie, tym szybciej będą mogli pozyskiwać 

zewnętrzne środki finansowe, ponieważ z tego co się orientuje, to Stowarzyszenie na razie 

nie może podjąć żadnych kroków związanych z pozyskiwaniem zewnętrznych środków, 

ponieważ jeszcze są na etapie tworzenia tego. Jeżeli starostwo umożliwiłoby, 

dofinansowałoby to przedsięwzięcie, to wtedy mogliby się ubiegać o dofinansowanie 

zewnętrzne. Powiedział, że wie, że bardzo dużo środków zewnętrznych można pozyskać 

z państwa na tworzenie właśnie takich WTZ-ów dla ludzi, którzy mają problemy zdrowotne 

i mają problemy z pracą. Zaznaczył, że WTZ w Rudzie docelowo ma tworzyć miejsca pracy 

dla tych ludzi. 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że inicjatywa jest bardzo poważna i trzeba się jej pokłonić, ale zapytał o jakie 

pieniądze chodzi? 

Radny Robert Grabowski – członek Komisji powiedział, że w tej chwili wie, bo jest 

po rozmowie z prezesem Kluską  z tego, co się orientuje, aby uruchomić kwotę 200 tys. zł, 

które są podobno zapisane, ale nie zna szczegółów, aby móc rozpocząć rozbudowę 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Rudzie, w tych pomieszczeniach gospodarczych. 

Serdecznie zaprosił wszystkich radnych na godzinę 11.00 w sobotę, ponieważ odbędzie się 

piknik i można jechać i zobaczyć, jak to będzie wyglądało.  
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Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że skoro środki są zapisane, to muszą być wydane. Powiedział, że dzisiaj na 

Komisji Budżetu dyskutowali o zmianach w budżecie i zmianie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej i nie było mowy o tym, że będą pieniądze na to przeznaczone. Myśli, że to 

blokują jakieś kwestie proceduralne, ale wszyscy się zgadzają z tym i Zarząd i Rada, aby te 

warsztaty jak najszybciej uruchomić, aby dawały możliwość rozwoju tym osobom 

niepełnosprawnym. Poinformował o dwóch sprawach, które były już przedmiotem dyskusji 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Pierwsza sprawa dotyczy Międzyszkolnej Bursy 

w Wieluniu, ponieważ wpłynęło pismo do Rady w sprawie zaprzestania działalności jednej 

z Burs. Była tam lista osób, ale nie było z kim korespondować i pan przewodniczący 

wystąpił do Międzyszkolnej Bursy na ul. Wojska Polskiego, aby dostać te informacje.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu pan 

Waldemar Borczyk odczytał pismo przewodniczącego Rady Powiatu w Wieluniu znak: 

ONB.0004.52.2021 z dnia 13 lipca 2021 r. w sprawie dalszej działalności Międzyszkolnej 

Bursy w Wieluniu, które stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęło żadne kolejne pismo, a po drugie ani 

Radzie, ani Komisjom nie jest znana żadna informacja o zamykaniu którejś z Burs. Obie 

Bursy funkcjonują, pracują i mieszkają tam uczniowie ze szkół. Informuje radnych, że ta 

sprawa nie została wsunięta pod dywan, a po prostu nie ma dalszej części. Następnie 

poinformował, że jest jeszcze sprawa dotycząca kolejnej skargi pana Krzysztofa Zwierza. 

Pan przewodniczący nie skierował tej skargi do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, tylko 

sam poprosił o opinię radcę prawnego, jak to można załatwić. Sporządzono w tej sprawie 

stanowisko rady, które będzie przesłane, włączone do akt. Zapytał, czy radni zapoznali się 

z tymi materiałami? Powiedział, że może odczyta stanowisko przygotowane na podstawie 

opinii prawnej przygotowanej przez radcę prawną. Pod tym stanowiskiem rady podpisał się 

przewodniczący Rady Powiatu pan Krzysztof Owczarek.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu pan 

Waldemar Borczyk odczytał pismo przewodniczącego Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

wniosku Pana                           z dnia 25 sierpnia 2021 r. o zobligowanie Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Wieluniu do ponownego rozpatrzenia 
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jego skargi uznanej uprzednio za bezzasadną oraz zwołania posiedzenia Komisji 

z udziałem skarżącego oraz wymienionych w jego piśmie osób. 

Pismo Pana                        z dnia 25 sierpnia 2021 r. w przedmiotowej sprawie 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

powiedział, że pan przewodniczący zdecydował, aby radni zastanowili się nad tym, co dalej 

z tym zrobić i na jutrzejszej sesji podda to pod głosowanie, czy Komisja ma zajmować się tą 

skargą, czy nie. Dodał, że po raz kolejny skargi są bezzasadne ze względu na to, że pan 

                    został poinformowany, że jeżeli nie dostarczy nowych dowodów, 

dokumentów w tej sprawie, to nie mogą podjąć innej decyzji, jak tylko uznać ją za 

bezzasadną, albo podtrzymać stanowisko z poprzedniej skargi, która była wydana 

w podobnej treści. Poprosił radnych o zapoznanie się z tym i jeżeli będzie taki wniosek, 

to muszą się zastanowić, czy kierować to na Komisję, czy bezpośrednio na radę. Zapytał, 

czy ktoś chciałby zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

 

Pkt 7 

Zamknięcie XXIII posiedzenia komisji. 

 

Radny Waldemar Borczyk – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

zamknął XXIII posiedzenie komisji i podziękował wszystkim. 

 

 

Protokołowała:   

 
 
Paulina Bednik 

Inspektor 


